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2015 wordt het jaar van de waarheid: Nederlandse gemeenten zijn per 1 januari verantwoordelijk 
voor de zorg van hun inwoners. Die kloppen in Aalburg bij hulpvragen op het gebied van zorg, 
jeugdzorg en werk voortaan aan bij het nieuwe zorgteam, dat in het leven geroepen is om alles in 
goede banen te leiden. Samen met de mensen zelf zoekt het team naar de juiste oplossing voor 
het zorgvraagstuk, iets wat burgemeester Fons Naterop ‘faciliteren met een missie’ noemt. Met 
een voorbeeld over een gezin waarin de vader gaat dementeren, legt hij uit hoe de verschillende 
puzzelstukjes in elkaar moeten vallen. “Ons zorgteam voert met dit gezin een keukentafelgesprek 
en merkt op dat de moeder op bepaalde momenten ontlast moet worden van haar zorgtaken voor 
haar man. Die zou bijvoorbeeld naar een dagbesteding kunnen, waardoor zij even tijd voor zichzelf 
heeft of om het huishouden te doen. De dochter, die ook bij het keukentafelgesprek aanwezig is, 
kan pa wel wegbrengen en de gemeente kan ook nog wat bijleggen. Het zijn de verschillende 
radertjes die in elkaar grijpen.”

‘Keukentafelgesprek’ is één van de begrippen die vaak gebruikt worden als het gaat om de nieuwe 
zorgtaken van de gemeente, ‘1 gezin, 1 plan, 1 regisseur’ is een andere. De leden van het zorgteam 
in Aalburg, dat onder leiding staat van Anita Hilbink, zijn stuk voor stuk generalisten met ieder 
hun eigen specialisme. Ieder zijn ze - ongeacht de problematiek - het vaste aanspreekpunt van 
één gezin  en voor complexe vragen kunnen zij dus terecht bij hun collega’s van het zorgteam. 
Dat betekent dat er bij een keukentafelgesprek niet alleen gekeken wordt naar bijvoorbeeld de 

huishoudelijke hulp, maar ook naar de financiële situatie, om in te schatten of mensen een deel 
van de hulp zelf kunnen opvangen. “Maar dat betekent niet dat we zomaar in het wilde weg gaan 
vragen”, verzekert Hilbink. “We vragen alleen door als we met die vraag een doel voor ogen 
hebben. Mensen mogen immers uitgaan van onze deskundigheid. De antwoorden die mensen 
geven mogen we overigens alleen met hun toestemming delen met anderen. De privacy is dus 
gewaarborgd.”

Naterop en Hilbink beseffen dat veranderingen nooit zonder slag of stoot worden doorgevoerd. 
“De praktijk wordt spannend”, zegt de burgemeester. “Bestuurlijk zijn we er klaar voor, maar het 
moet ook wel de kans krijgen om zich te ontwikkelen. Er zal ongetwijfeld bijgestuurd moeten 
worden, maar achteraf is het makkelijk analyseren. We doen dit naar eer en geweten.” Hilbink vult 
aan: “We moeten zorgen dat het zorgteam écht een team wordt, dat we ons steeds meer bewust 
worden van elkaars taken en van waar we elkaar kunnen versterken. We kiezen een eenvoudige 
oplossing als het eenvoudig kan, maar ook een moeilijke oplossing als het moeilijk moet.”

Op het gemeentehuis gaat men vol vertrouwen 2015 in. Aalburg bekleedt gezien het grote 
aantal vrijwilligers, kerken en verenigingen een bevoorrechte positie en daardoor sluiten de drie 
decentralisaties naadloos aan op de participatiesamenleving, vindt Naterop. “We zijn en blijven 
een sociale gemeente.”

Zorg in Aalburg januari 2015

Inwoners van Aalburg met een 

vraag over hun zorg kunnen 

contact opnemen met het 

zorgteam via 0416-698700 of 

zorgteam@aalburg.nl. Meer 

informatie en het antwoord op 

veelgestelde vragen is ook 

terug te vinden via 

www.zorginaalburg.nl. 

Indien u buiten kantooruren 

met spoed zorg nodig heeft 

voor een jeugdige, kunt u bellen 

met de spoedeisende zorg via 

telefoonnummer 088-0666999.

Wat te doen bij 
een zorgvraag?

We zijn en blijven een sociale gemeente

Zorg
in

Aalburg

‘We zijn en blijven een sociale gemeente’

Vol vertrouwen kijken burgemeester Fons 

Naterop en Anita Hilbink, hoofd van 

het nieuwe Aalburgse zorgteam, naar 

het eerste jaar dat de gemeente volledig 

verantwoordelijk is voor de zorg van haar 

inwoners. “We zijn er klaar voor, maar het 

moet ook wel de kans krijgen om zich te 

ontwikkelen.”

De laatste tijd is geen dag voorbij gegaan dat de 

veranderingen in de zorg niet in het nieuws zijn 

geweest. Vaak vanwege de zorgen die in het hele 

land leven, nu de gemeenten verantwoordelijk 

worden voor het welzijn van hun inwoners. 

Misschien gaan die verhalen ook wel 

over uw zorg én uw zorgen en dat is 

uw goed recht. De gemeente Aalburg 

brengt dan ook speciaal voor u deze 

zorgkrant uit. Aan de ene kant willen 

we u laten zien dat we klaar zijn voor 

de belangrijke taken die onze kant uit 

komen, aan de andere kant willen we u 

graag over de veranderingen in de zorg 

informeren. Onze belangrijkste boodschap 

is: ‘We gooien niets over de schutting en we 

laten u niet aan uw lot over. We zijn en blijven 

een sociale gemeente.’ Als u na het lezen van deze 

krant nog vragen of opmerkingen heeft, twijfel dan niet 

om contact te zoeken met de gemeente.
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De Wet Maatschappelijke Ondersteuning (WMO) is per 1 januari vervangen door de nieuwe 
wet WMO 2015. De gemeente krijgt hierdoor meer verantwoordelijkheid voor het organiseren 
van passende ondersteuning aan huis voor mensen die niet op eigen kracht kunnen 
deelnemen aan de samenleving. Het doel van de nieuwe wet is om mensen zolang mogelijk 
thuis te kunnen laten wonen en deel te laten nemen aan de maatschappij. Het gaat voor de 
gemeente dus niet meer om het compenseren van een beperking om zelfredzaam te zijn of 
om mee te kunnen doen, maar de verplichting om inwoners te ondersteunen. Om hieraan te 
kunnen voldoen worden de verantwoordelijkheden van de gemeente uitgebreid met een deel 
van de AWBZ-taken.

Verschil ten opzichte van 2014
In de WMO 2015 wordt een groot appel gedaan op de eigen verantwoordelijkheid en kracht 
van inwoners van de gemeente. Daarbij wordt van hen verwacht dat zij elkaar naar vermogen 
bijstaan. Dit vraagt een kanteling in het denken en doen van alle betrokkenen. De gemeente 
Aalburg realiseert zich dat niet iedereen beschikt over voldoende eigen kracht of sociale 
netwerken. Voor die mensen is er ondersteuning, zodat ook zij kunnen participeren in onze 
samenleving.

De nieuwe wet WMO

Zorg in Aalburg januari 2015

‘Eerste deel klus al geklaard’

“We zijn goed voorbereid 2015 ingegaan. Ik ga 
positief dit nieuwe jaar in, want ik zie kansen 
om met elkaar goede zorg te verlenen. Daarom 
zou ik willen dat inwoners met een probleem 
contact opnemen met het  zorgteam, zodat 
we via een keukentafelgesprek samen tot 

een oplossing kunnen komen. Die vind je 
misschien wel dichterbij dan je denkt. Ook 
mensen die zorgen hebben over hun moeder, 
kind, vriend of buurman mogen zich melden. 
We hebben simpelweg elkaar  nodig. We willen 
allemaal de beste zorg, toch?”

‘We willen allemaal de beste zorg’

Veranderingen in de huishoudelijke zorg
Huishoudelijke zorg vindt de gemeente een belangrijke vorm van zorg en ze zal het daarom 
blijven inzetten. Samen met de cliënt wordt gekeken naar wat hij of zij nog zelf kan, wat zijn of 
haar netwerk kan betekenen en waar het nodig is dat de gemeente ondersteuning biedt. Daarbij 
zal de inzet en mate van zorg die daarbij nodig is kritisch tegen het licht gehouden worden.

Wat valt onder de nieuwe WMO?
De WMO 2015 behelst allereerst het bevorderen van sociale samenhang, de mantelzorg en 
vrijwilligerswerk, toegankelijkheid van voorzieningen, diensten en ruimten voor mensen met 
een beperking, de veiligheid en leefbaarheid in de gemeente en het voorkomen en bestrijden 
van huiselijk geweld. Daarnaast gaat het om het ondersteunen van de zelfredzaamheid en 
participatie van mensen met een beperking of met chronische psychische of psychosociale 
problemen. Tot slot wordt beschermd wonen en opvang, waar nodig, geboden.

Wethouder Dick Prosman is meer dan tevreden met hoe de uitvoering van de drie decentralisaties tot nu toe 
verloopt. “Het gaat heel goed. Tot op heden zijn er geen klachten of alarmberichten. Ik neem tenminste aan dat 
mensen anders wel aan de bel zouden hebben getrokken.”

Met januari slechts enkele weken onderweg is het echter nog te vroeg om te juichen, beseft de WMO-wethouder. 
“De grote vraag voor de gemeente is of we het administratief en organisatorisch wel goed op orde hebben, maar 
daar mag de cliënt niks van merken. In het samenspel tussen hem en de hulpverlener verandert er in wezen niks 
en anders is daar in het voortraject overleg over geweest.”

In datzelfde voortraject kwam ook de nodige kritiek op de Aalburgse formule. Inwoners zijn bezorgd over de 
veranderingen en wilden bijvoorbeeld weten of ze dezelfde zorg behouden. “Die vragen zijn legitiem”, zegt 
Prosman. “Maar de opzet van het nieuwe systeem is niet om mensen in de kou te laten staan. We kunnen 
voor iedereen zorgen en desnoods leggen we een noodverband aan.” De gemeente gaat zorgaanvragen wel 
herindiceren, legt hij uit. “Er wordt strenger gekeken naar wat mensen nog zelf of met de hulp van hun omgeving 
kunnen. Hulp die in het verleden teveel verleend werd, gaan we uiteraard niet voortzetten. Dat heeft niks met 
bezuinigingen te maken. Het doel van de decentralisaties is om een efficiencyslag te maken en daardoor de 
zorgkosten te verlagen.”

Het is voor Prosman soms roeien tegen alle negatieve geluiden in. Zelf is en blijft hij positief. “Schouders 
eronder en laten we samen deze klus klaren. Het eerste deel van die klus is al geklaard, maar ook de komende 
tijd worden cliënten niet hulpeloos achter gelaten.”

Karin Schuwer, lid van het zorgteam

Bestaande indicaties begeleiding 18+
Cliënten die een indicatie hebben voor begeleiding (individueel of groepsbegeleiding) hebben 
recht op een overgangsjaar als deze indicatie geldig is tot 1 januari 2016 of langer. In het 
overgangsjaar blijft de indicatie geldig. Voor cliënten die een indicatie hebben die afloopt op 
een bepaalde datum in 2015 geldt die datum als einddatum. In beide gevallen moet voor 
afloop van de einddatum in overleg met de cliënt een nieuwe indicatie gesteld worden.

WMO
De boodschap van WMO-wethouder Dick 

Prosman is positief: “We gaan gewoon voor 

alle mensen zorgen. Desnoods leggen we een 

noodverband aan.”
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Met zo’n 200 partners gaat de gemeente 

Aalburg aan de slag met een breed 

en voor de gemeente nieuw dossier 

als jeugdzorg. De expertise is in huis, 

maar het is van belang dat iedereen zijn 

of haar ogen open houdt, benadrukt 

portefeuillehouder Fons Naterop.

‘Iedereen moet zijn oren
en ogen open houden’

Zorg in Aalburg januari 2015

“Vanwege mijn 7,5-jarig dienstverband bij 
Bureau Jeugdzorg in Breda ben ik goed op de 
hoogte van wat er leeft en speelt op het gebied 
van jeugdzorg. Net als Esther Mans, die wat 
praktischer ingesteld is, ben ik een ervaren 
kracht voor het zorgteam. 
Natuurlijk is dit deel van de decentralisaties 
nieuw voor de gemeente, maar tegelijkertijd 
heeft men nog niet zo dicht bij het vuur, en 
dan bedoel ik bij de inwoner, gestaan. De 
gemeente wordt eindverantwoordelijke. 
Dat is in eerste instantie misschien even 
spannend voor de mensen, maar door  

‘1 gezin, 1 plan, 1 regisseur’ kunnen we juist 
een betere samenwerkingsrelatie met de 
ouders en andere betrokkenen opbouwen. 
Door een goed keukentafelgesprek en door 
goed te beoordelen wat als eerst aangepakt 
moet worden, kunnen we maatwerk leveren. 
Ook de geldstromen zijn in handen van de 
gemeente en daardoor kunnen we die flexibeler 
inzetten. We moeten met z’n allen voorkomen 
dat uiteindelijk zwaardere zorg ingezet moet 
worden. Dus loop je ergens mee rond, meld 
je bij ons. Beter een keer teveel, dan een keer  
te weinig.”

‘Meer maatwerk in jeugdzorg’

Indien u buiten kantooruren 

met spoed zorg nodig heeft 

voor een jeugdige, kunt u bellen 

met de spoedeisende zorg via 

telefoonnummer 088-0666999.

Hulp nodig?

Alle kinderen moeten gezond en veilig 
kunnen opgroeien. Ouders zijn hiervoor 
eerst verantwoordelijk, maar de gemeente 
komt in beeld als opgroeien niet meer 
vanzelf gaat.  Als kinderen en hun ouders 
niet langer vanuit hun eigen kracht en 
mogelijkheden in staat zijn om een klimaat 
te scheppen waarin kinderen goed en veilig 
kunnen opgroeien, dan kunnen zij snel, 
goed en op maat begeleiding, behandeling 
en bescherming inschakelen via de 
gemeente. De jeugdhulp kan doorlopen tot 
het 23ste levensjaar van de jeugdige. 

Omslag is nodig
Uit onderzoek is gebleken dat het 
jeugdzorgstelsel, zoals dit georganiseerd 
was tot 1 januari 2015, onvoldoende 
functioneert. Een omslag is nodig en moet 
leiden tot:

-   Preventie en eigen kracht van jeugdigen, 
ouders en het sociale netwerk;

-  Minder snel medicaliseren, meer 
ontzorgen en normaliseren;

-  Eerder (jeugd)hulp op maat voor 
kwetsbare kinderen;

-  Integrale hulp met betere samenwerking 
rond gezinnen: ‘1 gezin, 1 plan, 1 
regisseur’.

Het nieuwe stelsel
In het nieuwe jeugdstelsel worden 
gemeenten verantwoordelijk voor alle 
vormen van jeugdhulp, waaronder 
specialistische hulp, zoals geestelijke 
gezondheidszorg voor jeugd (jeugd-
GGz), zorg voor mensen met een (licht) 
verstandelijke beperking en gesloten 
jeugdzorg in het kader van ernstige 
opgroei- en opvoedingsproblemen. Ook 
worden de gemeenten verantwoordelijk 
voor kinderbeschermingsmaatregelen 
en jeugdreclassering. Bovendien nemen 
gemeenten maatregelen ter voorkoming 
van kindermishandeling.

Jeugdzorg onder 
de paraplu van 
de gemeente

PGB
Uitgangspunt van de wet is dat de jeugdige 
en zijn ouders een voorziening in natura 
krijgen. De mogelijkheid voor het toekennen 
van een persoonsgebonden budget bestaat, 
indien ouders en jeugdige dit wensen. 
Hier zijn wel een aantal voorwaarden aan 
verbonden. De consulent informeert u 
graag in een persoonlijk gesprek over die 
voorwaarden.

Bestaande 
indicaties 
begeleiding voor 
jongeren tot 23 jaar
Jeugdigen die op 31 december 2014 zorg 
ontvingen, kunnen deze zorg in 2015 
ongewijzigd voortzetten bij de huidige 
zorgaanbieder. Het betreft hier alle jeugdigen 
die zorg ontvangen waarvoor de gemeenten 
vanaf 1 januari 2015 verantwoordelijk zijn.  
De continuïteit van zorg geldt voor maximaal 
één jaar na de transitie, dus tot uiterlijk 
1 januari 2016, met uitzondering van 
pleegzorg. Mocht de huidige indicatie van 
de jeugdige aflopen op een bepaalde datum 
in 2015, dan dient men contact op te nemen 
met het zorgteam van de gemeente Aalburg. 
Een consulent zal in gesprek gaan over 
de zorg die nog nodig is, nadat de huidige 
indicatie is afgelopen.

Wat jeugdzorg betreft lag de nadruk in Aalburg voor 1 januari 2015 met name op 
het preventieve vlak. Nu gaat de gemeente ook specialistische zorg inzetten, waar 
nodig. Daarbij neemt ze zo’n 200 zorginstellingen in de arm, op wie het zorgteam 
een beroep voor professionele zorg kan doen. Burgemeester Fons Naterop, bij wie 
jeugdzorg in de portefeuille zit, wil graag weten hoe het er bij die jeugdzorgverleners 
aan toe gaat en daarom staan er kennismakingsbijeenkomsten gepland, samen 
met zijn collega’s in de regio Dongemond. “Om elkaar eens de nieren te proeven, 
kijken of er bij die zorginstanties ook een omslag in denken plaatsvindt. Dat zou 
naadloos moeten aansluiten op de denkwijze van de gemeente.”

Voor het einde van het jaar zou de kennismakingsronde afgerond moeten zijn. Tot 
die tijd zullen zich ongetwijfeld de eerste casussen aandienen en het is dan ook 
even zoeken hoe het zorgteam precies te werk kan gaan in dit voor de gemeente 
nieuwe dossier. Naterop: “Het is zoeken naar grenzen. Wat kan er allemaal 
en hoever kun je daarin gaan? Wanneer schakel je een specialist in? Gezinnen 
kunnen ook al geholpen zijn met een gesprek met hun vaste aanspreekpunt van 
het zorgteam.” 

Met Esther Mans en Jacco Larooy heeft Aalburg in ieder geval twee 
zwaargewichten op het gebied van jeugdzorg in huis en de gemeente kan naast 
de jeugdzorginstellingen ook rekenen op de steun van collega-gemeenten in de 
regio Dongemond. Qua capaciteit zit het dus wel snor en Naterop verwacht dat 
iedereen de zorg kan krijgen die hij of zij verdient. Bovendien hoopt de burgervader 
dat de Aalburgers ook omzien naar elkaar. “Iedereen moet zijn oren en ogen open 
houden.”

Jacco Larooy, lid van het zorgteam

Jeugdzorg
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Portefeuillehouder Pim Bouman heeft de veranderingen op het gebied 
van werk en inkomen per 1 januari 2015 snel uitgelegd. De nieuwe 
Participatiewet is een soort ‘WWB plus’, legt hij uit. “Naast de taken uit de 
Wet Werk en Bijstand (WWB), komt daar de Wet Sociale Werkvoorziening 
en een deel Wajong bij. Praktisch gezien is dat grotendeels werk dat de 
gemeente voor 1 januari ook al had.” Een belangrijk verschil zit ‘m in 
de begeleiding van mensen met een beperking.  De instroom van de 
Wajong wordt beperkt. In de Wet sociale werkvoorziening is na 1 januari 
helemaal geen instroom meer mogelijk.. In plaats hiervan stromen deze 
mensen nu langzaam in onder de Participatiewet of onder de nieuwe 
Wajong. “Maar de gemeente kan dat aan. De verwachting is dat het 
slechts om enkele gevallen per jaar gaat. Dat is niet schrikbarend hoog”, 
stelt de wethouder.

Doel van de participatiewet is passend werk en inkomen voor iedereen, 
mensen via de kortste weg naar betaalde arbeid. En dat is ook de 
instelling van de gemeente, zegt Bouman. “Iedereen wordt geholpen. 
Al ligt de eerste verantwoordelijkheid bij de mensen zelf, maar als ze bij 
ons aankloppen denken we natuurlijk mee. We hebben goed contact met 

verschillende werkgevers in de regio, waaronder Docdata in Waalwijk, 
die onder andere voor de pakketjes van Bol.com zorgt.”

Maar werkzoekenden met een uitkering kunnen niet zomaar thuis op 
de bank gaan zitten wachten, terwijl de gemeente werk voor ze zoekt. 
De Participatiewet biedt ook mogelijkheden voor een tegenprestatie, 
die gekoppeld wordt aan de bijstand. Die tegenprestatie – bijvoorbeeld 
vrijwilligerswerk - kan vrijwillig, motiverend of verplicht zijn, legt 
Bouman uit. “Wij kiezen voor motiverend. We verwachten wel een 
tegenprestatie, maar de aard daarvan wordt per geval bekeken.” Al met 
al is de participatiewet niet iets om bang voor te zijn. Er gebeurt veel op 
de achtergrond, maar daar gaan de inwoners van Aalburg weinig van 
merken.
“Er moeten nog belangrijke besluiten worden genomen over de WAVA 
(de sociale werkplaats, red.)”, legt Bouman uit. “Verder moeten er 
nog keuzes worden gemaakt op welke schaal alle werkgevers worden 
benaderd. Doe je dat lokaal of juist regionaal? Hier zijn we druk mee 
bezig, maar mensen zullen hier weinig van mee krijgen. Het dossier 
Participatiewet loopt goed en gaat in de toekomst ook goed lopen.”

Volgens wethouder Pim Bouman 

kan de gemeente Aalburg 

de uitvoering van de nieuwe 

Participatiewet makkelijk aan.  

De transitie op het terrein van 

werk en inkomen is in zijn 

ogen niet veel anders dan de 

voorganger van de wet: de 

Wet Werk en Bijstand (WWB).  

“Iedereen wordt geholpen”, 

benadrukt Bouman. Maar er 

wordt ook wat van de Aalburgers 

zelf verwacht.

‘Iedereen wordt geholpen’

Zorg in Aalburg januari 2015

“Op 1 januari 2015 gaan de Participatiewet 
en de nieuwe bijstandsregeling in. Een grote 
verandering vanuit de nieuwe bijstandsregels 
is de kostendelersnorm. Dat houdt in dat je 
uitkering onder andere afhankelijk wordt van 
de samenstelling van je huishouden en hoeveel 
personen er daarin een betaalde baan hebben. 
Alleenstaande ouders worden bijvoorbeeld 
kostendeler met hun thuiswonende kinderen 
en dat kan gevolgen hebben voor de hoogte 
van je uitkering. Een belangrijk punt  in de 
Participatiewet is de tegenprestatie. Die 
bestond al wel onder de oude bijstandswet en 
mijn ervaring is dat mensen begrijpen dat ze 
wat terug moeten doen voor hun uitkering. De 
mensen moeten aan het werk, maar ze wíllen 
ook graag aan het werk. Als tegenprestatie kun 
je denken aan vrijwilligerswerk. Iets wat je al 
doet of bij evenementen, zoals de Marianne 
Vos Wielerfestival Aalburg. Ik heb niemand 
gehoord die daar afwijzend tegenover staat. 
Belangrijk in de Participatiewet is dat mensen 
meedoen in de samenleving. Mensen die 
werken zijn over het algemeen gelukkiger dan 
mensen die een uitkering hebben.”

‘Mensen willen graag aan het werk’

Garda Welten, beleidsmedewerker Participatiewet

De Participatiewet is op 1 

januari ingegaan. De wet 

is gericht op aan het werk 

krijgen van mensen met een 

afstand tot de arbeidsmarkt. 

Iedereen doet mee en werkt 

naar vermogen, bij voorkeur bij 

reguliere werkgevers. Met deze 

nieuwe wet wordt bereikt dat er 

één beleid is voor iedereen met 

arbeidsvermogen, die voorheen 

een beroep zou doen op andere 

voorzieningen.

Werken naar 
vermogen

Vanaf 1 januari 2015 stopt de instroom in 
de Wet Sociale Werkvoorziening. Vanaf 
dat moment ondersteunen de gemeenten 
mensen met een arbeidsbeperking 
bij het vinden van werk, onder meer 
door de inzet van loonkostensubsidie, 
werkplekaanpassingen, ondersteuning 
op de werkplek en door werk in een 
beschutte omgeving. Degene die op 1 
januari nog werkzaam zijn in het kader 
van de WSW behouden hun rechten. 
Na 1 januari is instroom in de Wajong 
uitsluitend nog mogelijk voor mensen die 
vanaf jonge leeftijd duurzaam en volledig 
arbeidsongeschikt zijn. Jonggehandicapten 
met arbeidsmogelijkheden kunnen 
vanaf dat moment, op grond van de 
Participatiewet, terecht bij de gemeente. 
Iedereen die op 31 december 2015 al een 
Wajong-uitkering ontvangt houdt hier recht 
op. Zij blijven onder het UWV vallen. Deze 
groep wordt wel opnieuw gekeurd en dat 
kan in 2018, bij gebleken arbeidsvermogen, 
gevolgen hebben voor de hoogte van de 
uitkering.

Veranderingen

Participatiewet
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Sinds 1 januari is het Aalburgse zorgteam officieel van start gegaan. Acht consulenten met ieder 

hun eigen specialiteit, een combinatie die uitstekend werkt, vinden Esther Mans (jeugdzorg) en 

Luus Hendriks (WMO). “De samenwerking binnen het team is erg goed.”

Hulpverlenen met een hoofdletter H

Zorg in Aalburg januari 2015

- Anita Hilbink (hoofd zorgteam)
-  Andrea Biesheuvel (leerplichtambtenaar)
- Jan Heijmans (cliëntondersteuner)
- Luus Hendriks (WMO)
- Jacco Larooy (jeugdzorg)
- Esther Mans (jeugdzorg)
- Bea Nijhof (mantelzorg)
- Karin Schuwer (WMO)
- Coby Wiegers (werk en inkomen)

www.zorginaalburg.nl

Samenstelling 
van het zorgteam

Wat te doen bij een klacht over 
het zorgteam?
In het geval u zich niet goed bejegend voelt door een medewerker van het zorgteam, kunt u 
een klacht indienen bij de gemeente. Contactpersoon hiervoor is Johan Westerlaken en hij is te 
bereiken via j.westerlaken@aalburg.nl. Beschrijf duidelijk waar de klacht over gaat en waarom u 
de klacht indient. De gemeente kan u vragen om uw klacht te bespreken.
Daarna krijgt u bericht van de gemeente wat er met uw klacht gedaan wordt. Bent u het niet eens 
met de afhandeling dan kunt u uw klacht neerleggen bij de gemeentelijke ombudscommissie.

Voor klachten die jeugdvragen betreffen is er een landelijk vertrouwenspersoon. Deze 
vertrouwenspersoon is bereikbaar via de Stichting Zorgbelang, 013-5942170.

Bezwaar maken
Het kan gebeuren dat u het niet eens met een besluit van de gemeente. Tegen dit besluit kunt u 
bezwaar maken. In uw bezwaarschrift legt u uit waarom u het niet eens bent met het besluit. De 
gemeente moet dan opnieuw beslissen. Bent u het ook niet eens met het tweede besluit, dan 
kunt u in de meeste gevallen een beroep indienen bij de rechter.   
In de brief, de beschikking waarin het besluit verwoord wordt, staat altijd de termijn waarbinnen 
en bij wie u het bezwaar dan wel beroepschrift kunt indienen.

Privacyregels
Op huisbezoeken wordt niet naar medische informatie gevraagd, maar naar hetgeen niet meer 
lukt. In het geval uw medische gegevens wel van belang zijn, worden deze alleen met uw 
toestemming gevraagd. Een eventueel medisch onderzoek wordt gedaan door deskundigen, 
zoals een psycholoog, arts of orthopedagoog.

Drie jaar geleden werden de eerste voorbereidingen voor het zorgteam 
in Aalburg al genomen. “We wisten natuurlijk al langer dat er 
veranderingen aan zaten te komen”, zegt Esther Mans. Onder andere 
in de opleiding van de teamleden is geïnvesteerd, blijkt uit haar verhaal. 
“We zijn allemaal inmiddels goed geschoold en voorbereid voor onze 
taak.” 

Kortom, het Aalburgse zorgteam is voorbreid op de nieuwe taken.  Eind 
vorig jaar kwam de boodschap al naar buiten dat Aalburg klaar is voor 
de drie decentralisaties. Het zorgteam, dat toen gepresenteerd werd, 
wordt het eerste aanspreekpunt voor inwoners van de gemeente met 
zorgvragen. Het team bestaat uit acht personen (zie kader), met ieder 
hun eigen specialistische kennis. 
Dat zorgt dat de leden van het zorgteam concrete vragen die buiten 
hun kennisgebied vallen eenvoudig kunnen voorleggen aan een 
van hun collega’s. “Nee, daarmee verzanden we niet in een eeuwige 
overlegstructuur”, verzekert Mans, die binnen het team de vraagbaak 
is voor jeugdzorg. “In de tijd dat jouw specialistische vraag beantwoord 
wordt, kun je zelf verder met jouw deel van de zorg.”

Het is inmiddels een beproefde werkwijze, vindt ook Luus Hendriks, 
die WMO-vraagstukken behandelt. Ook de aanpak ‘1 gezin, 1 plan,  
1 regisseur’ werkt vooralsnog goed. Dat houdt in dat mensen voor hun 
zorg - of het nu gaat om huishoudelijke hulp, bijstand of jeugdzorg - 
één aanspreekpunt hebben bij de gemeente. De tijd dat er meerdere 

instanties, die in praktijk nauwelijks samenwerkten, over de vloer 
kwamen is daarmee hopelijk voorbij. 

Per 1 januari wordt de vraag van de burger besproken tijdens het 
zogenaamde keukentafelgesprek. “Dat zijn gesprekken die ongeveer 
een uur duren en waarbij we niet alleen het probleem bespreken, maar 
ook kijken of er nog achterliggende problemen zijn”, legt Hendriks uit. 
“Maar we zullen niet zomaar alles vragen. We leggen duidelijk uit waarom 
we bepaalde zaken willen weten. En uiteindelijk vertellen mensen wat ze 
zelf willen vertellen. Ze zijn niets verplicht.” Mans: “Mensen krijgen in 
eerste instantie handvaten van ons om hun zelfvertrouwen te vergoten 
en daarmee de mogelijkheid om zelf hun probleem op te lossen. 
Daarnaast kijken we wat de gemeente  voor de burger  kan betekenen. 
Daarbij doen we geen valse beloften, je moet doen wat je zegt.” 

Tot nu toe zijn de ervaringen van cliënten positief, merkt Hendriks. 
“Mensen vinden het prettig om gehoord te worden. Ze zijn blij met 
een goed gesprek en met de uitleg over  onderwerpen die aan de orde 
komen. Dat kunnen hele simpele vragen zijn, bijvoorbeeld over het 
vervoer: Hoe bereik ik het Jeroen Bosch Ziekenhuis in Den Bosch of in 
de woning: Waar kan een beugel het beste worden bevestigd?” Mans 
benadrukt dat het zorgteam er voor iedereen in Aalburg is. “Dus voor 
alle gezindten. We zijn empatisch, betrokken en professioneel. Klaar  
om hulp te bieden aan de burger zoveel als nodig is en niet meer dan 
hij vraagt.”

Zorgteam
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“Wij zien de decentralisaties vooral als een uitdaging”, stelt Thea Goedel uit 

Babyloniënbroek, lid van het Gehandicaptenplatform in Aalburg. “Wie zorg nodig 

heeft, moet die krijgen, dat is duidelijk. Maar het was ook duidelijk dat er iets moest 

gebeuren om de zorg efficiënter in te richten. Nu moést dat ook echt.”

‘Decentralisaties vooral uitdaging’

Zorg in Aalburg januari 2015

“Een kind dat met een beperking is geboren 
kwam na school voorheen terecht in de sociale 
werkplaats. Daar werd vervolgens bekeken of 
het eventueel binnen een bedrijf aan de slag 
kon. Hoe gaat dat straks als deze jongeren op 
hun zeventiende, achttiende bij de gemeente 
aankloppen? Een Wajong-(gehandicapten-)
uitkering krijgen ze niet meer. De gemeente 
moet op zoek naar dagopvang voor deze 
jongeren, vrijwilligerswerk of eventueel een 
positie in een bedrijf. Lukt dat niet, dan zitten 
ze thuis bij hun ouders. Dat dreigt te gebeuren 
met de allerzwaksten in de samenleving. Dat 
vind ik wel schrijnend.”

Reële zorg volgens Haarmans, omdat de 
gemeentelijke middelen voor uitvoering 
van de Participatiewet veel te laag zijn. En 
juist deze groep is ‘kostbaar’: “De één heeft 
scholing nodig om werk te kunnen doen, voor 
de ander moeten de omstandigheden op de 
werkplek worden aangepast. Het geld dat 
beschikbaar is, moet worden verdeeld over 

ongeveer honderd mensen die in de bijstand 
zitten in Aalburg. Dat is zo op.”

Het is een zorgelijk beeld dat de voorzitter 
van het Cliëntenpanel uiteenzet, maar ze 
nuanceert: “Ik ben blij dat ik in Aalburg 
woon, en niet in een grote stad waar mensen 
anoniem naast elkaar wonen. Aalburg is een 
sociale gemeente, de mensen kennen en 
helpen elkaar. De jongeren waarop ik doel 
zullen straks best een plekje krijgen, omdat 
ondernemers ze via-via kennen.”
Dat beroep doet Loes Haarmans dan ook met 
klem op haar mede-Aalburgers. “Dit gaat maar 
om een paar mensen. Het zal de samenleving 
niet ontwrichten. Met wat meer mededogen 
en medewerking van de burger kunnen we 
veel opvangen. Als je zelf een kwekerij hebt, ik 
noem maar een voorbeeld, en je buurjongen 
zit thuis vanwege een beperking; denk er dan 
eens over na of je voor hem een plekje hebt. 
Ik heb er wel vertrouwen dat dat in onze 
gemeente gebeurt.”

‘Aalburg is een sociale gemeente’
Enkele maanden geleden kwam er een 
kritisch geluid vanuit de WMO-raad. Die 
voelde zich niet serieus genomen bij het 
uitrollen van de decentralisaties. Ze zijn 
vaak te laat of helemaal niet geraadpleegd 
voor advies. Dat gevoel is volgens 
secretaris Anton van Balkom niet helemaal 
weggenomen. Binnenkort heeft de WMO-
raad hierover nog een gesprek met het 
voltallig college. 
Vanaf de start adviseert de WMO-raad het 
college van burgemeester en wethouders 
en gemeenteraad gevraagd en ongevraagd 
over het beleid, de uitvoering en de kwaliteit 
van de dienstverlening. De WMO-raad is 
onafhankelijk en behartigt de belangen van 
gebruikers en hun belangenbehartigers. 
U kunt via Anton van Balkom, secretaris 
van de WMO-raad, contact leggen, door te 
mailen naar a.v.balkom@gmail.com.  

De WMO-raad

Dat klinkt niet negatief, en dat is het Gehandicaptenplatform ook 
niet. Thea Goedel meent dat Aalburg zich tijdig heeft voorbereid 
op de zorghervorming en is blij met de manier waarop het platform 
daarbij betrokken is geweest. “Wij hebben altijd korte lijnen lopen met 
de ambtenaren, waardoor we heel praktisch kunnen werken. Als we 
constateren dat mensen ergens tegenaan lopen in de gemeente kunnen 
we snel actie ondernemen.”
“Bij deze kanteling, de decentralisaties, zijn we vanaf het begin 
betrokken geweest. Onze grootste zorg betreft eigenlijk de mensen 
die ons of andere organisaties niet weten te vinden”, vertelt Goedel. 
Mensen die minder goed weten hoe de hazen lopen. Dus niet goed 
weten waar ze voor zorg moeten aankloppen. Want dan bestaat het 
gevaar dat mensen achterblijven en daar moeten we voor waken. Maar 

we weten dat de gemeente zijn best gedaan heeft om iedereen met een 
zorgvraag op te sporen.”
“Ik heb het idee dat Aalburg er klaar voor is, maar pik het signaal direct 
op als iets dreigt fout te gaan”, raadt ze de gemeente aan. “Ga niet eerst 
uitgebreid evalueren.”

Het Gehandicaptenplatform ziet in de decentralisaties ook een taak 
voor zichzelf weggelegd. “We proberen op te komen voor iedereen die 
een beperking heeft en hulp nodig heeft. En daarvoor presenteren we 
ons zo veel mogelijk, want we merken dat er nog altijd mensen zijn die 
het Gehandicaptenplatform niet kennen. Wie zich geroepen voelt om 
met ons mee te denken, die is welkom.” Meer informatie is daarvoor 
verkrijgbaar via denhill@kpnmail.nl.

Het Cliëntenpanel in Aalburg is het burgeradviesorgaan op 

het gebied van minimazaken. Voorzitter Loes Haarmans 

heeft zorgen over de financiële onderbouwing van de nieuwe 

Participatiewet, maar stelt daarbij: “Als deze wet érgens goed 

uit kan pakken, dan is het in Aalburg.”

Dat laatste geldt voor de hele zorg. Diana de 
Jonge, huisarts in Wijk en Aalburg: “Vooral 
vanwege de financiën. De gemeente moet 
de bestaande contracten met zorgverleners 
overnemen. Daarmee is het totale zorgbudget 
al ruimschoots op.” Voldoende reden voor 
bezorgdheid, hoewel de gedachte achter de 
decentralisaties wel bijval krijgt. “We proberen 
de hele bureaucratische slag uit de zorg te 
halen. Als we daarin slagen is dat natuurlijk 
positief. Dan kunnen we zo efficiënt mogelijk 
zorg bieden.”
In de ouderenzorg lukte het eerder al om in 
kaart te brengen waar zorg nodig is. “Waarbij 
we wel zijn uit gegaan van bepaalde thuiszorg”, 
nuanceert Diana de Jonge. 
“De jeugdzorg is weer van een heel ander 
kaliber. Daar hebben we ons afgevraagd hoe 
we ervoor kunnen zorgen dat we niet allemaal 
hetzelfde doen. Voorheen kon het gebeuren 
dat wij, consultatiebureau of het Centrum voor 
Jeugd en Gezin allemaal dezelfde gesprekken 

voerden met mensen. We hebben afgesproken 
dat we elkaar beter op de hoogte houden, zodat 
we sneller en efficiënter kunnen werken.”
“Als iemand met een hulpvraag bij de gemeente 
komt, kan van daaruit contact worden gelegd 
met de huisarts of andere organisaties. 
Waarbij het beroepsgeheim uiteraard wordt 
gerespecteerd. Maar als zorgorganisaties 
gericht met elkaar kunnen communiceren 
is dat zeker handig, omdat we veel sneller in 
beeld hebben wat er binnen een gezin speelt.”

Maar zoals gezegd: er blijven voorlopig 
ook veel vragen hangen in de beleving van 
Diana de Jonge. Ze noemt de geestelijke 
gezondheidszorg in het bijzonder. “Daarin 
worden mensen ontslagen van controles, die 
mogelijk nog best baat zouden hebben bij een 
bezoek aan de poli zo nu en dan. Het is te 
hopen dat daardoor niemand ontspoort. Dat 
zal de tijd leren.” 

‘Bureaucratie moet eruit, maar 
zorgen om zorg blijven bestaan’

De huisartsen in Aalburg werkten twee jaar geleden al 

een module uit voor de ouderenzorg in de gemeente, 

vooruitlopend op de decentralisaties in de zorg. In 

samenwerking met gemeente en zorgorganisaties is de 

aandacht de afgelopen periode gericht geweest op het 

stroomlijnen van de jeugdzorg. De zorgen om de zorg blijven.
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Loop jezelf niet voorbij. Dat is een van de adviezen die Bea Nijhof aan 

mantelzorgers mee wil geven. Mantelzorgers zijn belangrijker dan 

ooit, het aandeel mantelzorg in het totaal van de zorg groeit .  

De oudere zorgvrager blijft bijvoorbeeld langer en vaker thuis wonen 

en doet zodoende meer een beroep op de mantelzorger dan voorheen.  

“Mantelzorgers voelen aan dat er meer op hen af komt.”

‘Mantelzorgers zijn onmisbaar’
Zorg in Aalburg januari 2015

Toegegeven: de nieuwe zorgtaken van 
de gemeenten vormen een ingrijpende 
verandering in het Nederlandse zorgstelsel. 
Maar we zijn er klaar voor, vindt wethouder 
Shah Sheikkariem. “Onze maatschappij heeft 
het nodig dat we meer naar elkaar om kijken”, 
stelt hij. De zorgportefeuilles mogen dan wel 
ondergebracht zijn bij zijn collega-wethouders, 
maar het is niet zo dat Sheikkariem hier geen 
bemoeienis mee heeft. “Ik zit in de tweede lijn, 
achter de aanvallers”, zegt hij lachend. “Ik ben 
een sparringpartner voor het college en zorg 
ervoor dat de transities ook intern, bij het 
personeel van de gemeente, plaatsvinden.”

De rol van de wethouder Financiën is 
bovendien om ervoor te zorgen dat het geld op 
de goede plek terecht komt. “Dat is moeilijk, 
maar bedenk wel dat het voor 1 januari ook 
niet altijd vlekkeloos ging. Wij zijn nog geen 
ervaringsdeskundige, maar mensen hoeven 
zich geen zorgen te maken. Niemand mag 
tussen wal en schip vallen. Mensen worden 
niet zomaar aan de kant geschoven. De 
gemeente denkt mee binnen de gestelde 
beleidskaders.” Dat de decentralisaties een 
ordinaire bezuinigingsmaatregel zijn spreekt 
Sheikkariem tegen. “We krijgen inderdaad 
30 procent minder, maar dat wordt vooral 
gewonnen in het terugdringen van de 
uitvoeringskosten.”

Een andere manier om invulling te geven aan 
de drie decentralisaties is om als gemeente 
de samenwerking te zoeken met clubs en 
verenigingen, zoals Aalburg dat met NOAD’32 
al heeft gedaan. De Wijk en Aalburgse 
voetbalclub krijgt een nieuw veld, maar doet 
daar maatschappelijk wel wat voor terug. 
““Bijvoorbeeld speciale dagen voor ouderen 
organiseren, of een hulpdienst starten die 
boodschappen doet”, legt Sheikkariem uit. 
Het is de bedoeling dat ook met Wilhelmina’26 
een vergelijkbare constructie wordt opgetuigd.

‘Nederland is klaar voor nieuwe zorg’
Mensen helpen staat goed op je CV. Of je nu 
tijd over hebt of vanwege je bijstandsuitkering 
vrijwilligerswerk ‘moet’ doen, in Aalburg 
kun je sowieso bij de vrijwilligerscentrale 
terecht. En de centrale zit te springen om 
vrijwilligers, want mensen die per 1 januari 
vanwege de decentralisaties kunnen rekenen 
op minder hulp hebben zich al gemeld 
bij Ton Hartman en Piet Pruijssers, de 
mannen die de centrale binnen Aalburgloket 
bestieren. “Er worden vrijwilligers gevraagd 
voor huishoudelijke klusjes, boodschappen 
doen of een bakje koffie”, vertelt Hartman, 
die aan de andere kant ook te maken heeft 
met de veranderingen in de zorg. “Mensen 
die ontslagen zijn als huishoudelijke hulp 
hebben hier ook aangeklopt. Ze willen graag 
aan de slag.” 

De vrijwilligerscentrale wil iedereen samen 
brengen in het gebouw van Stichting 
Participatiehuis, waar de centrale sinds dit jaar 
onder valt. Tot nu toe zorgen vrijwilligers dat 
het voormalige gebouw van jongerencentrum 
EFS draaiende gehouden wordt, maar het is 
de bedoeling dat er bijvoorbeeld ook een 
soort uitzendbureau voor vrijwilligerswerk 
komt en dat er inloopmomenten met een 
kopje koffie georganiseerd worden. Dat 
laatste zou een gezellig samenzijn moeten 
worden voor mensen die daar behoefte 
aan hebben. “En voor die inloopmomenten 
hebben we weer meer vrijwilligers nodig”, 
benadrukt Hartman nog maar eens.

Hoeveel mensen zich vanuit door de 
participatiewet zullen melden bij de 
vrijwilligerscentrale voor hun ‘tegenprestatie’ 
noemt hij koffiedik kijken. “We leven in een 
tijd waarin de overheid zich steeds verder 
terug trekt en meer aan de inwoners over 
laat. Je gaat nu een vergelijkbaar proces in 
als toentertijd met de buurtbus. Daar was 
in het begin ook veel ophef over, maar zodra 
iedereen eraan gewend is draait het gewoon 
weer”, relativeert Hartman. “Persoonlijk vind 
ik dat we wel wat meer naar elkaar kunnen 
omkijken.”

‘Vrijwilligers zijn 
altijd welkom’

Officieel valt geen van de zorgportefeuilles onder de 

verantwoordelijkheid van wethouder Shah Sheikkariem. Toch 

houdt het hem dagelijkse bezig. Als sparringpartner voor zijn 

collega’s en als wethouder Financiën helpt Sheikkariem mee 

het overzicht te bewaren. “Er mag niemand tussen wal  

en schip vallen.”

Mantelzorg is van alle tijden, maar met de overdracht van de zorgtaken vanuit het Rijk naar de gemeenten wordt er meer 
naar dit onderwerp gekeken. Op zich is dat niet vreemd, aangezien de overheid verwacht dat mensen zoveel mogelijk zelf 
organiseren, daarbij gesteund door de mensen om hen heen. Mensen in hun eigen kracht zetten, bedoeld om de zorg 
vooral efficiënter te laten functioneren. Bea Nijhof is binnen het Aalburgse zorgteam belast met mantelzorgondersteuning.  
“Ik wil graag contact met mantelzorgers en er voor pleiten om deze groep serieus te nemen en te waarderen. Mantelzorgers 
zijn onmisbaar.”

Een mantelzorger is iemand die zorg verleent aan  een naaste. Mantelzorg is meer dan alleen de hulp die je normaal 
gesproken mag verwachten binnen een gezin of van een familielid of buur. Ouders die zorgen voor hun gehandicapte 
kind, een vrouw die haar dementerende man verzorgt, het zijn slechts twee voorbeelden. Mantelzorg is een liefdevolle 
taak, geeft zin en invulling aan het leven en geeft vaak voldoening. Tegelijkertijd kan mantelzorg ook veel druk op de 
schouders van de mantelzorger leggen. “Zeker in combinatie met een baan kan mantelzorg zwaar zijn. Sommige mensen 
redden het door overbelasting niet meer. Voor hen kan bijvoorbeeld respijtzorg een uitkomst zijn. De echtgenoot met 
dementie gaat dan een dagdeel naar de dagbesteding of er komt een vrijwilliger aan huis, zodat zijn vrouw even tijd voor 
zichzelf heeft”, legt Bea uit.

Ze wil mantelzorgers in de gemeente Aalburg dan ook enkele belangrijke tips meegeven. “Zorg goed voor jezelf”, luidt 
de eerste. “Loop jezelf niet voorbij en maak gebruik van je netwerk. Praat ook met lotgenoten. Een gespreksgroep met 
mensen uit de gemeente Aalburg komt ieder kwartaal bijeen, maar je kan ook (telefonisch) contact opnemen met de 
mantelzorgconsulent van de gemeente of de mantelzorglijn van belangenorganisatie Mezzo of de Nederlandse Patiënten 
Vereniging (NPV). Alleen een luisterend oor kan al voldoende zijn.”
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Nu gemeenten verantwoordelijk zijn geworden voor de zorgtaken, krijgt ook de gemeenteraad een 

nieuwe rol. Wat raadsleden Lou Goedel en Jeannet Schouten betreft houdt de politiek een vinger 

aan de pols, maar mag de zorg niet gebruikt worden voor eigen gewin.

‘Het politieke spel moet je loslaten’

Zorg in Aalburg januari 2015

In Wijkestein staan drie handbewogen 
rolstoelen voor volwassenen, die 
gebruikt kunnen worden door inwoners 
van de gemeente Aalburg, die af en 
toe, bijvoorbeeld voor een uitstapje of 
weekendje weg, gebruik moeten maken van 
een rolstoel. Het werkt als volgt: de inwoner, 
of namens hem een familielid of kennis, kan 
na legitimatie bij de receptie van Wijkestein 
een handbewogen rolstoel ophalen en na 
gebruik weer terugbrengen. De rolstoel kan 
gebruikt worden voor maximaal 24 uur op 
werkdagen en maximaal 72 uur tijdens het 
weekend.

Rolstoelpool Wijkestein Persoonlijke verzorging
De persoonlijke verzorging, bijvoorbeeld de hulp bij het wassen en aankleden, valt niet onder de 
verantwoordelijkheid van de gemeente. Wel zijn hierover tijdens de voorlichtingsavonden veel 
vragen gesteld, omdat er ook ten aanzien van deze zorg bezuinigingen doorgevoerd zijn  en niet 
alle zorg meer vanzelfsprekend is. Ook voor de persoonlijke verzorging wordt bekeken of mensen 
in uw omgeving u kunnen ondersteunen bij bepaalde handelingen. De beoordeling hiervan 
vindt plaats door de wijkverpleegkundige van de zorgaanbieder, bijvoorbeeld Maaswaarden, 
Thebe of Buurtzorg.

Een nieuwe rol is weggelegd voor de wijkzuster. De wijkzuster staat in nauw contact met het 
Zorgteam Aalburg. Zij vormt de schakel tussen de zorgvragers en zorgaanbieders binnen de 
domeinen wonen, zorg en welzijn en houdt zich met name bezig met preventieve en collectieve 
wijktaken. Ook als u vragen heeft over de inzet van de wijkzuster, kunt u bij het zorgteam 
terecht.

Keukentafelgesprek
Een keukentafelgesprek is een gesprek tussen een burger en een consulent van het Zorgteam 
Aalburg, wat meestal bij de burger thuis plaatsvindt. De aanleiding is een vraag over zorg of 
een voorziening of melding van een probleem door de burger. De burger kan bij het gesprek 
ondersteund worden door familie, kennissen of een professionele hulpverlener. 

Naast de vraag van de burger zullen er in het gesprek andere onderwerpen aan de orde 
komen, zoals de lichamelijke en geestelijke gezondheid, dagbesteding, familie/contacten/
sociaal netwerk, financiën en de geschiktheid van de woning. Het gaat om de onderwerpen die 
belangrijk zijn of kunnen zijn voor de situatie van de vrager. In het gesprek zullen ook de eigen 
mogelijkheden van de burger om het probleem op te lossen aan de orde komen. De consulent 
kan tips en adviezen geven tijdens het gesprek. Aan het eind van het gesprek zal besproken 
worden wat de burger zelf of binnen zijn eigen familie- en vriendenkring kan oplossen, waar 
hij kan aansluiten bij bestaande activiteiten, wat een vrijwilliger eventueel kan doen en waar 
professionele hulp of voorzieningen van de gemeente nodig zijn.  

PGB
Als er een maatwerkvoorziening nodig is, 
kan deze voorziening als zorg in natura of 
via een Persoonsgebonden budget (PGB) 
geleverd worden. Het PGB wordt in de 
vorm van een trekkingsrecht aan de cliënt 
toegekend. De cliënt heeft zeggenschap 
over het budget, sluit overeenkomsten met 
een aanbieder. De uitbetalingen van het 
PGB lopen volgens de nieuwe wet WMO 
via de Sociale Verzekeringsbank. Het is 
belangrijk dat het budget goed besteed 
wordt en daar zal kritisch naar gekeken 
worden.

In hoeverre is de zorg per 1 januari politiek geworden? Over die vraag hoeven Lou Goedel 
en Jeannet Schouten niet lang na te denken. “Als gemeenteraad sturen we op hoofdlijnen en 
zullen we gaan toetsen of het college de zorgtaken goed uitvoert”, zegt Schouten, die raadslid 
is voor het CDA. Goedel, lid van Ideaalburg, is het daarmee eens. “Met de WMO-raad, het 
gehandicaptenplatform en ons eigen netwerk hebben we genoeg partijen waar we ons oor te 
luister kunnen leggen. Maar als er echt zaken structureel fout gaan, zullen we niet twijfelen om 
die direct in de gemeenteraad bespreekbaar te maken.”

Dat betekent dat de raad voornamelijk de rol van toezichthouder zal spelen, vertelt Goedel. 
“Met het beste voor onze inwoners als doel. Het politieke spel moet je daarbij loslaten. Ik kan 
me niet voorstellen dat je als raadslid iemand geen rollator gunt vanwege je politieke kleur of 
omdat dat politiek beter uitkomt.” Schouten vult aan: “We zitten bij elkaar in een democratische 

kring. Als er een partij met een goed plan komt, zullen we dat steunen. Net zoals we verwachten 
dat andere partijen een goed plan van ons zullen steunen.” Het tweetal, dat ook deel uitmaakt 
van de zorgklankbordgroep in Aalburg, benadrukt wel dat de Aalburgse raadsleden niet als 
klachtenlijn over de zorg gebruikt kunnen worden. “Wij zijn geen ombudsman. We steken in op 
de zelfstandigheid van de inwoners van de gemeente. Als ze bij ons een vraag of een klacht neer 
leggen, zullen wij ze ook ondersteunen om rechtstreeks de gemeente in te lichten.”

Zorgen zijn er om de groep mensen die niet bij machte is om zich bij het zorgteam te 
melden. “En die groep is misschien wel groter dan we denken. We hopen dat naasten deze 
mensen bij de hand nemen en zorgen dat de juiste informatie op juiste plek komt. De website  
www.hoeverandertmijnzorg.nl is dé website voor zorgvragen, maar we moeten alle media 
gebruiken om de Aalburgers voor te lichten.”

Zorgteam overleg
Het Zorgteam Aalburg heeft wekelijks een overleg waar alle consulenten die gesprekken voeren 
met jeugd of volwassenen aanwezig zijn. Ook hulpverleners van de GGD en maatschappelijk 
werk Juvans zijn daarbij aanwezig. Daarnaast incidenteel de wijkverpleegkundige en de 
dementieconsulent. Belangrijk is dat de hulpverleners elkaar kennen en samenwerken met het 
doel te komen tot het werken vanuit de gedachte ‘1 gezin, 1 plan, 1 regisseur’. 

Welke andere partijen worden ingeschakeld?
Het Zorgteam Aalburg werkt ook nauw samen met andere hulpverleners. Het gaat dan 
om hulpverleners die signalen uit de samenleving kunnen doorgeven, zoals de politie, de 
woningbouwcorporaties, het consultatiebureau, de scholen, de huisarts, de praktijkondersteuners 
en de wijkverpleegkundigen. Daarnaast heeft het team goede contacten met professionals uit 
de GGZ, het maatschappelijk werk of de thuiszorg. Deze laatste groep zal gevraagd worden om 
advies te geven of zal betrokken worden bij gesprekken, wanneer de consulenten onvoldoende 
specialistische kennis hebben op een bepaald gebied.


